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Zawody przyszłości

Wielu ludzi zastanawia się, jak będą wyglądać  

zawody przyszłości. Jakie umiejętności powinniśmy 

rozwijać teraz, aby za kilkanaście lat mieć pracę?  

To pytanie wydaje się szczególnie ważne  

w dzisiejszym świecie, w którym technologia  

rozwija się z zawrotną prędkością.

Co mówią badacze? Próbują przewidzieć, kto 

w przyszłości będzie potrzebny na rynku pracy. 

Mówią, że wśród poszukiwanych pracowników na 

pewno znajdą się: inżynierowie robotyki, specjaliści 

bezpieczeństwa danych oraz ci zajmujący się sztuczną inteligencją, a także analitycy  

biznesowi. Jeśli chodzi o zawody związane z ochroną zdrowia, z pewnością potrzebni 

będą: lekarze, fizjoterapeuci, psycholodzy, dietetycy oraz opiekunowie osób  

starszych. Prognozuje się, że niektóre zawody przestaną istnieć, ale pojawią się nowe.  

Wydaje się, że prawnicy i nauczyciele zawsze będą mieli co robić, ale czas pokaże. 

Prawda jest taka, że nie wszystko da się przewidzieć. Eksperci podkreślają, że jeszcze 

dwadzieścia lat temu youtuberzy czy influencerzy po prostu nie istnieli, a dziś są ludzie, 

którzy tak siebie określają.

Jacy pracownicy będą potrzebni za kilkanaście lat? Kto wie, być może sami będziemy  

zaskoczeni odpowiedzią na to pytanie.

Formy zapisane tłustym drukiem (boldem) to rzeczowniki w MIANOWNIKU   
LICZBY MNOGIEJ W RODZAJU MĘSKOOSOBOWYM. Odnoszą się do grup osób,  
w których jest przynajmniej jeden mężczyzna.

TEKST 1

Przeczytaj tekst. Zwróć uwagę na formy zaznaczone tłustym drukiem (boldem).
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architekt  
ekspert
emeryt
emigrant 
klient 
komendant 
konsument 
kursant 
laureat
pacjent
pasjonat
pilot
policjant
producent 
reprezentant
student 
Rzeczowniki mogą mieć końcówkę -a, którą w liczbie 
mnogiej usuwamy.
astronauta
Azjata  
fizjoterapeuta
poeta

architekci
eksperci
emeryci
emigranci
klienci
komendanci
konsumenci
kursanci
laureaci
pacjenci
pasjonaci
piloci
policjanci
producenci
reprezentanci
studenci

astronauci
Azjaci
fizjoterapeuci
poeci

Rzeczowniki mogą mieć końcówkę -a, którą w liczbie 
mnogiej usuwamy. 
artysta
dentysta
ekonomista
masażysta
maturzysta 
programista 
rowerzysta 
specjalista
turysta

 

artyści
dentyści
ekonomiści
masażyści
maturzyści
programiści
rowerzyści 
specjaliści 
turyści

Przy b, f, ł, m, n, p, s, w, z dodajemy -i (bez alternacji), na przykład:

liczba pojedyncza: liczba mnoga:

Białorusin  
biznesmen 
chłop
Francuz
klaun
kuzyn  
Litwin
pielgrzym
prezes
Wyjątek: Hiszpan

Białorusini  
biznesmeni 
chłopi
Francuzi
klauni  
kuzyni
Litwini 
pielgrzymi 
prezesi
Hiszpanie

st > ści

t > ci
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Kto jest na zdjęciach? Podpisz fotografie odpowiednimi wyrazami w mianowniku liczby 
mnogiej.
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